
Hent dem hjem!

Så troede vi vælgere, at vi havde fået en udenrigsminister med livserfaring på godt og ondt samt 
med international træning og forståelse for, at unge mennesker kan begå fejl i politisk, religiøs, 
følelsesmæssig forvirring.  

Aktuelt drejer det sig om en appel fra Røde Kors om hjemtagning af danske, overvejende ganske 
unge kvinder, med faderløse børn samt om forældreløse børn, som sidder i fangenskab i Syrien.

Udenrigsministeren anser kvinderne for ”komplet uansvarlige”, men mener, at deres sager er 
”komplekse” og må behandles ”individuelt” og Røde Kors ” skal derfor ikke regne med, han vil 
indfri appellen lige med det samme”.

Kompleksiteten kan ikke afvises. 

 Men børnedødeligheden er høj i lejrene, så det er ansvarspådragende ikke at hente børnene hjem 
nu. Og af hensyn til børnene må familierne ikke adskilles (Børnekonventionen).

 Retssagerne bør i øvrigt foregå i Danmark. De drejer sig hovedsagelig om mødrenes udrejse og 
deres eller ægtefællernes mulige tilslutning til grupper, som er Danmarks fjender. Der er præcedens 
for ikke at udlevere danskere til retsforfølgelse i lande, hvis retsopfattelse og straffe afviger 
betydeligt fra europæiske og danske normer. 

Den livskloge Storm P. udtrykte det mildt: ”Kan man gå med rødt slips til for små sko”.

Kan en udenrigsminister?


